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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

Beslut 

Ordförande Lotta Edholm (FP) och vice ordförande Jan 

Valeskog (S) utsågs att justera protokollet från dagens 

sammanträde. Justering av protokoll ska ske senast torsdagen 

den 4 september 2014. 
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§ 2   

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

sammanträde den 12 juni 2014 

Beslut 

Anmälan av protokollet från utbildningsnämndens sammanträde 

den 12 juni 2014, som blivit vederbörligen justerat, godkänns. 
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§ 3   

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

antagningsdelegerade den 27 juni 2014 

Beslut 

Anmälan av protokollet från utbildningsnämndens 

antagningsdelegerade den 27 juni 2014, som blivit 

vederbörligen justerat, anmäls och läggs till handlingarna. 
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§ 4   

Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 

förvaltningsgrupp den 24, 30 juni och den 12 augusti 2014 

Beslut 

Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 

förvaltningsgrupp den 24, 30 juni och 12 augusti 2014, som 

blivit vederbörligen justerat, anmäls och läggs till handlingarna. 
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§ 5   

Anmälan av beslut från kommunfullmäktige och 

kommunstyrelsen inom nämndens verksamhetsområde 

Beslut från kommunfullmäktige och kommunstyrelsen inom 

utbildningsnämndens verksamhetsområde anmäldes, enligt 

bilaga 1 till denna paragraf. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 6   

Anmälan av delegationsbeslut, inkomna handlingar m.m. 

Delegationsbeslut till och med den 6 augusti 2014 från: 

Ledningsstaben  

Administrativa avdelningen 

Grundskoleavdelningen 

Gymnasieavdelningen 

Personalavdelningen 

Tillhandahållaravdelningen 

Avdelningen för uppdrag kring lärande och elevhälsa 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 7   

Månadsrapport 

Ekonomisk rapport för juli 2014 anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 8   

Uppföljning av Arbetsmiljöverkets krav och 

utbildningsnämndens åtgärder 

Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner uppföljningen av 

Arbetsmiljöverkets krav och utbildningsnämndens åtgärder. 
 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

4 juni 2014, dnr 2.6.1-5526/2014. 

 

Arbetsmiljöverket har förelagt Stockholms stads 

utbildningsförvaltning att vidta åtgärder angående lärares 

arbetsmängd. Föreläggandet är förenat med vite på 2 000 000 

kronor om inte förvaltningen vidtar de åtgärder som 

Arbetsmiljöverket kräver.  

 

Utbildningsnämnden beslutade i maj och augusti 2013 om ett 

antal åtgärder som utbildningsförvaltningen ska vidta med 

anledning av Arbetsmiljöverkets föreläggande. Förvaltningen 

har gjort en uppföljning av de åtgärder som nämnden har 

beslutat om för att se hur de har genomförts och vilka effekter 

de har gett. Förvaltningen tar frågan om lärarnas arbetsmiljö på 

största allvar och uppföljningen visar att skolorna har genomfört 

ett omfattande arbete, som också fortsätter, utifrån 

Arbetsmiljöverkets krav och utbildningsnämndens åtgärder. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för personal- och 

kompetensförsörjning i samarbete med grundskoleavdelningen 

och gymnasieavdelningen. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
 

Utbildningsnämnden godkänner uppföljningen av 

Arbetsmiljöverkets krav och utbildningsnämndens åtgärder. 
 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag 

 

Vice ordföranden Jan Valeskog (S) och ledamoten Ingegerd 

Akselsson Le Douaron (MP) framlade ett eget förslag till beslut 

och yrkade bifall till detta. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hennes yrkande. 
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Reservation 

Jan Valeskog m.fl. (S) och Ingegerd Akselsson Le Douaron 

m.fl. (MP) reserverade sig mot förvaltningens förslag till förmån 

för eget förslag: 

 
att bifalla förvaltningens förslag till beslut, därutöver 

att förvaltningen får i uppdrag att regelbundet, minst 

vartannat år, genomföra uppföljningar av åtgärderna för 

att förbättra lärarnas arbetsmiljö och förebygga ohälsa, 

samt  

att en arbetsmiljöenkät görs med lärarna under vårterminen 

2015.  

 

Vi ser med stor tillfredställelse att förvaltningen på ett seriöst 

sätt tagit sig an uppgiften att, i samarbete med facken och 

rektorer, se till att lärarna avlastas i sitt arbete. En del åtgärder 

kan bara genomföras på riksnivå – men en hel del kan göras på 

förvaltnings- och skolnivå. Förvaltningen konstaterar att det 

återstår arbete på flera skolor. Av det skälet är det viktigt att 

förvaltningen i samverkan med skolorna och facken gör fler och 

regelbundna uppföljningar, minst vartannat år. Vi ser till att 

börja med fram emot att få ta del av resultaten av en 

arbetsmiljöenkät som genomförts med lärarna under 

vårterminen 2015 och att den visar att Stockholms stads skolor 

gjort framsteg som arbetsgivare. 
 
Särskilt uttalande 
Marina Gunnmo Grönros m.fl. (V) anmälde ett särskilt uttalande 

enligt nedan: 

 
Det är tydligt att förvaltningen och skolorna har genomfört ett 

gediget arbete med breda perspektiv och många positiva 

åtgärder för lärarna, men även eleverna som vinner på lärare 

som kan ägna sig åt sin huvuduppgift, pedagogik och lärande 

istället för administration. Den mångfald av åtgärder som har 

kunnat genomföras och förändras är dock ett tecken på att 

politiken och den centrala förvaltningen ligger långt ifrån 

verksamheten när vissa beslut fattas, vilket bland annat kan leda 

till onödigt omfattande, tidskrävande och krånglig byråkrati.  

Skolan styrs av en välutbildad profession som inte behöver 

detaljstyrning och kontroller för att kunna utöva sitt yrke, tvärt 

om riskerar detta att bli hämmande och leda till en arbetsmiljö 

som saknar kreativitet. Att detaljstyra och kontrollera 

lärarkårens arbete är ett misstänkliggörande och tyvärr en 

naturlig utveckling av Jan Björklunds och folkpartiets 

smutskastning av lärarkåren.  

 

Om Stockholms stad ska bli en attraktiv arbetsgivare måste det 

finnas utrymme för kreativitet bland lärare snarare än 
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ifrågasättande detaljstyrning och kontrollsystem. Även om 

arbetet som nu pågår är positivt så är det viktigt att även i 

framtiden se till att ha med lärarkårens perspektiv vid införande 

av riktlinjer och reformer. Ett bra samarbete med fackförbunden 

är centralt i detta arbete.  

 

Det är viktigt att även i framtida beslut fundera över lärarnas 

arbetsbörda när fler administrativa uppgifter och rutiner tillförs 

det vanliga arbetet. Riktlinjer ska hjälpa personalen och ge 

vägledning. Det får aldrig förekomma att rutiner leder till 

merarbete och enbart blir en belastning. I ärendet beskrivs att 

överlämningsdokument i samband med socialtjänstens utredning 

inför placeringar i flera fall inte ens efterfrågats av 

socialtjänsten. Detta är ett tydligt exempel på dokumentation 

som inte fyller något syfte. Vi ser fram emot att höra mer om 

skolornas arbete med att synliggöra tidskrävande uppgifter som 

de kan minska ned på och önskar att förvaltningen i dialog med 

lärarkåren har med lärarnas arbetsbörda även inför framtida 

beslut. 
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§ 9   

Yttrande med anledning av Arbetsmiljöverkets 

övervägande om föreläggande mot Stockholms stad, IMS 

2013/44301 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar stadsledningskontorets 

juridiska avdelnings yttrande i bilagan till tjänsteutlåtandet 

som yttrande till Arbetsmiljöverket. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

5 augusti 2014, dnr 13-222/790. 

 

Arbetsmiljöverket har i ett föreläggande gett Stockholms stad 

möjlighet att yttra sig över en skrivelse från Lärarnas 

Riksförbund. I bilagan till tjänsteutlåtandet redovisar 

förvaltningen sina synpunkter. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för personal- och 

kompetensförsörjning i samarbete med ledningsstaben och 

stadsledningskontorets juridiska avdelning. Samverkan med de 

fackliga organisationerna har skett vid utbildningsförvaltningens 

förvaltningsgrupp som utgör skyddskommitté för 

förvaltningsövergripande arbetsmiljöfrågor. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar stadsledningskontorets 

juridiska avdelnings yttrande i bilagan till tjänsteutlåtandet 

som yttrande till Arbetsmiljöverket. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 10  

Reviderad Vision för Stockholm år 2030 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 025-634/2014. 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden överlämnar detta tjänsteutlåtande som svar 

på remissen till kommunstyrelsen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

1 juli 2014, dnr 1.6.1-5583/2014. 

 

Sedan stadens gemensamma vision om Ett Stockholm i 

världsklass 2030 togs fram under 2006 och 2007 har omvärlden 

förändrats och därmed också stadens långsiktiga förutsättningar. 

Befolkningstillväxten har gått betydligt snabbare än beräknat. 

Stockholm kommer att vara en miljonstad redan i början av 

2020-talet, inte år 2030, vilket visionsarbetet utgick ifrån.  

 

Den snabba tillväxten skapar än större utmaningar för att 

planera framtidens Stockholm och tillgodose alla de olika behov 

och önskemål dagens och morgondagens invånare har. Målet är 

ett Stockholm med hög livskvalitet för invånare i olika åldrar 

och med vitt skiftande bakgrunder. Det gäller att värna det goda 

i Stockholm samtidigt som staden bygger nya bostadsområden 

med god kollektiv-trafik där man med trygghet kan åldras eller 

låta barnen växa upp och där det finns förskolor och skolor som 

ger barnen kunskaper och färdigheter för livet.  

 

Förvaltningen instämmer i huvudsak i de föreslagna 

förändringarna i den reviderade ”Vision för Stockholm år 

2030”. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom ledningsstaben i samverkan med 

övriga avdelningar. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
 

Utbildningsnämnden överlämnar detta tjänsteutlåtande som svar 

på remissen till kommunstyrelsen. 
 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Ledamoten Ingegerd Akselsson Le Douaron (MP) framlade ett 

eget förslag till beslut och yrkade bifall till detta. 
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Ledamoten Marina Gunnmo Grönros (V) framlade ett eget 

förslag till beslut och yrkade bifall till detta. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hennes yrkande. 
 
Reservation 

Ingegerd Akselsson Le Douaron m.fl. (MP) reserverade sig mot 

nämndens beslut till förmån för eget förslag: 
 

att under rubriken Delaktiga och trygga lägga till: Att 

Stockholm är världens mest tillgängliga huvudstad. 

att visionen revideras med hänsyn till barns rätt till 

inflytande och delaktighet, att visionen revideras så att 

den genomsyras av jämställdhetsperspektivet. Visionen 

är att Stockholm är en jämställd stad i världsklass.  

att lägga till Att Stockholm 2030 är en stad som hänger 

ihop där alla har lika möjligheter att forma sitt eget liv. 

att lägga till: Att Stockholm 2030 är en stad där 

ojämlikheter har minskat.  

att lägga till: Att Stockholm 2030 är en stad som investerar 

i kollektivtrafik och cykelinfrastruktur för ett långsiktigt 

hållbart Stockholm.  

att lägga till: Att Stockholm 2030 är en fossilfri stad som 

producerar solel och vindenergi.   

att lägga till under rubriken Företagande i Världsklass: Att 

Stockholm har utvecklats till ett samverkanscentrum för 

Östersjöregionen och samverkan kring handel, turism, 

vetenskap och miljökunnandet är starkt. Tillsammans 

med länderna kring Östersjön har Stockholm bidragit 

till att minska Östersköns miljöproblem.  

att Stockholm präglas av levande stadsdelscentrum, med en 

mångfald av stora och små företagare. Företagare inom 

de kulturella näringarna och inom IT, miljö – och 

klimatsektorn har växt sig starkare och Stockholm är en 

stad som präglas av innovationer och miljötänk.  

att Stockholm erbjuder företagarna en väl utbyggd 

kollektivtrafik för att företagarna vill ta sitt ansvar för 

miljön. Det har byggts bostäder på Bromma flygplats 

och företagarna har inte svårt att rekrytera folk då det 

finns bostäder att flytta in i.  

att lägga till under rubriken Världsberömd upplevelsestad: 

Att Stockholms stad erbjuder vackra och välskötta 

strandpromenader och parker i alla Stockholms 

stadsdelar. Stockholms stad är känt för sitt arbete med 

hållbara evenemang. Evenemang som Stockholm själva 

håller i visar upp den klimatsmarta staden, men speglar 

också Stockholm som en stad som präglas av influenser 

från människor från hela världen som nu bor och verkar 
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i Stockholm. Stockholm är en stad där olikheter 

välkomnas och uppmuntras, en stad som präglas av 

öppenhet.  

att lägga till: Att Stockholms stad är en stad men stor 

medvetenhet om diskriminering på arbetsmarknaden 

och är en stad som arbetar aktivt för alla stockholmares 

lika rättigheter.  

att lägga till: Att i Stockholms stad är arbetsintegrerande 

sociala företag och sociala entreprenörer viktiga aktörer 

för att skapa en arbetsmarknad där fler får jobb.  

att lägga till: Att Stockholms stad är en klimatsmart stad 

och föregångare för resten av Sverige.  

att visionen kompletteras med skrivningar om att alla 

stadens verksamheter ska bedrivas med så liten klimat- 

och miljöpåverkan som möjligt och att staden ska vara 

ett föredöme. 

att lägga till: Att Stockholms stad är en stad där 

ekosystemtjänsterna tas om hand och värnas.   

att anföra följande: 

 

Vision 2030 kan inte bli ett riktmärke för Stockholm utan 

kraftig omarbetning. I det nuvarande visionsdokumentet står det 

om ambitionen att Stockholm ska vara världens mest 

tillgängliga huvudstad och att detta är en del av stadens 

varumärke. I det reviderade förslaget är detta stycke borttaget, 

vilket oroar Miljöpartiet. Självklart ska Stockholm ha de högsta 

ambitioner när det gäller att göra staden tillgänglig för varenda 

stockholmare, det borde framgå av Vision 2030. 

 

Det saknas ett tydligt barnperspektiv i visionsförslaget. I den 

gamla versionen står det t ex ”Genom de flexibla 

välfärdsystemen klarar föräldrar att kombinera ett kvalificerat 

yrkesliv med mer tid för barnen.” Detta är borttaget i den 

reviderade versionen. Inte heller står det mycket om barns rätt 

till inflytande och delaktighet. Denna rättighet gäller inom alla 

områden och borde genomsyra all stadsplanering och 

samhällsservice. 

 

Idag är Stockholm en delad stad inte minst vad gäller tillgång 

till hälsa. Ett viktigt mål för 2030 som inte nämns varken i den 

ursprungliga eller reviderade versionen är allas tillgång till en 

jämlik hälsa. Det är också allvarligt att texten saknar skrivningar 

för att motverka diskriminering på grund av sexuell läggning 

eller könsidentitet. På det hela taget bör staden som arbetsgivare 

och beställare ta ett större ansvar för att motverka 

diskriminering och främja allas lika rättigheter. Stockholm 2030 

ska vara en stad som hänger ihop där alla har lika möjligheter att 

forma sitt eget liv. 
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Det är bra att kulturell och språklig kompetens lyfts fram som en 

viktig del av framtidens skola. För att det målet ska kunna 

uppfyllas krävs ett genomgripande arbete med modersmålsstöd i 

både förskola och skola.  

 

Det är välkommet att den reviderade visionen lyfter behovet av 

kopplingen mellan studier och arbetsliv, här kan staden göra 

mycket mer för att förbereda de som deltar i utbildningar och 

arbetsmarknadsåtgärder samt bidra till att skapa nätverk som ger 

chanser till jobb. Miljöpartiet anser att visionen borde lyfta 

arbetsintegrerande sociala företag och sociala entreprenörer som 

viktiga aktörer i att skapa en arbetsmarknad där fler får jobb 

samt möta de sociala utmaningar Stockholm står inför. 

 

Stockholm står inför stora utmaningar att kunna klara en snabb 

befolkningsökning med ekologiskt och socialt hållbar 

utveckling och detta bör belysas tydligare i visionen.  Staden 

måste planeras så att buller inte medför hälsoproblem för 

stadens invånare. Åtgärderna ska vidtas vid källan, trafikbullret 

reduceras genom minskad biltrafik och nedläggning Bromma 

flygplats.  

 

Visionen bör kompletteras med skrivningar om att alla stadens 

verksamheter ska bedrivas med så liten klimat- och 

miljöpåverkan som möjligt och att staden ska vara ett föredöme. 

Stadens informationsinsatser inom miljöområdet ska vara 

inriktade på att invånarna år 2030 lever klimatsmart med liten 

påverkan på miljön. 

 
Reservation 

Marina Gunnmo Grönros m.fl. (V) reserverade sig mot 

nämndens beslut till förmån för eget förslag: 

 

att avstyrka förslaget till reviderad Vision för Stockholm år 

2030. 

att därutöver vill vi framföra följande: 

 

Såväl nuvarande vision som förslaget till revidering är politiska 

dokument beslutade och styrda av den borgerliga majoriteten, 

inte en följd av en bred politisk förankring. Vänsterpartiet, bland 

andra, hade egna förslag när visionen beslutades. Arbetet med 

revideringen är inte brett förankrat. En vision för staden 

förutsätter inte minst en grundlig medborgarförankring liksom 

att stadens medarbetare måste få ett starkt inflytande. 
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Särskilt uttalande 

Jan Valeskog m.fl. (S) anmälde ett särskilt uttalande enligt 

nedan: 
 

I det reviderade förslaget finns åtskilliga frågor som tas upp och 

som vi kommer att kommentera i samband med behandlingen av 

ärendet i kommunstyrelsen. Om skolan påstås det bland annat 

att ”Skolresultaten är generellt sett bra i Stockholm, jämfört med 

övriga riket”.  

 

Det är märkligt att i ett visionsdokument i praktiken uttrycka 

sådan syn på problem och utmaningar i Stockholms skolor. 

Skillnaderna mellan skolorna har ökat dramatiskt de senaste 

åren, rekordmånga är inte behöriga till gymnasiet, 

skolplaneringen fungerar undermåligt i förhållande till 

befolkningstillväxten, lärarförsörjningen är i kris, Stockholm 

faller i flera nationella rankingar, osv.  

 

Skall ett visionsdokument vara värt något i praktiken måste man 

också på ett realistiskt sett lyfta fram de problem och 

utmaningar som finns just i Stockholm och inte jämföra med 

andra kommuner i landet som arbetar med andra utmaningar och 

har en annan befolknings-sammansättning. Sådana resonemang 

och perspektiv saknas uppenbarligen i denna revision. 
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§ 11   

Yttrande över överklagande av nämndens beslut att avslå 

en ansökan om utökning av en pedagogisk omsorg 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar och åberopar detta som 

yttrande till Förvaltningsrätten i mål nr 10161-14. 

2. Stadsledningskontorets juridiska avdelning får i uppdrag att, 

i enlighet med tidigare utfärdad fullmakt, föra 

utbildningsnämndens talan. Adress: Stockholms Stad, 

Juridiska avdelningen, 105 35 Stockholm. Telefon 08-508 

29 726 (exp), fax 08-508 29 755. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

4 juli 2014, dnr 1.8.1-4934/2014. 

 

Den 25 april 2014 avslog utbildningsnämnden, genom 

delegation, en ansökan från huvudmannen Mariana Marasovic 

Ahlstedt om att medges utökning av antalet platser i 

huvudmannens pedagogiska omsorg. 

 

Huvudmannen har överklagat nämndens beslut och 

Förvaltningsrätten i Stockholm har förelagt utbildningsnämnden 

svara på överklagandet. Förvaltningen anser att 

Förvaltningsrätten ska fastställa nämndens beslut. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för utveckling och 

samordning. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar och åberopar detta som 

yttrande till Förvaltningsrätten i mål nr 10161-14. 

2. Stadsledningskontorets juridiska avdelning får i uppdrag att, 

i enlighet med tidigare utfärdad fullmakt, föra 

utbildningsnämndens talan. Adress: Stockholms Stad, 

Juridiska avdelningen, 105 35 Stockholm. Telefon 08-508 

29 726 (exp), fax 08-508 29 755. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 
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Jäv 

Ersättaren Monika Lozancic (M) anmälde jäv och deltog på 

grund av det inte i handläggningen av detta ärende. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
 
Särskilt uttalande 

Karin Ernlund (C) och Ella Bohlin (KD) anmälde ett särskilt 

uttalande enligt nedan: 

 

Familjedaghemmen i Stockholm bidrar till mångfald inom 

barnomsorgen och är en uppskattad barnomsorgsform bland 

många föräldrar. Barnen vistas i en lugn hemmamiljö och man 

arbetar ofta i arbetslag vilket bidrar till att de kan arbeta i större 

åldersindelade grupper och att det finns ett utbyte mellan 

pedagogerna. 

 

Vi vill utreda hur tillämpningen av reglerna för antal barn i 

familjehem har fallit ut. Nämndens beslut att familjedaghem 

enbart får ha maximal sex barn inskrivna i verksamheten 

innebär en mindre flexibilitet och undantaget på 6 månader för 

ett sjunde barn, om det finns särskilda skäl, menar vi kan bli 

föremål för en omtolkning.  

 

Det är viktigt med flexibilitet och att kunna göra bedömningar 

från fall till fall, särskilt för att syskon i möjligaste mån ska får 

vara tillsammans i samma verksamhet. Det är bra att ärendet 

prövas juridiskt så att vi får svar på om nämndens beslut varit 

korrekt. 
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§ 12   

Yttrande över överklagande av nämndens beslut att delvis 

avslå en ansökan gällande platsantalet i en pedagogisk 

omsorg 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner och överlämnar 

förvaltningens yttrande till förvaltningsrätten i mål 14282-

14. 

2. Stadsledningskontorets juridiska avdelning får i uppdrag att, 

i enlighet med tidigare utfärdad fullmakt, föra 

utbildningsnämndens talan. Adress: Stockholms Stad, 

Juridiska avdelningen, 105 35 Stockholm. Telefon 08-508 

29 726 (exp), fax 08-508 29 755.  

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

12 augusti 2014, dnr 1.8.1-6093/2014. 

 

Den 20 maj 2014 beslutade utbildningsnämnden, genom 

delegation, att medge fyra platser i den pedagogiska omsorgen 

(familjedaghemmet) Grus Grus. Nämnden avslog sökandens 

ansökan till den del som gällde fem platser i familjedaghemmet 

med hänvisning till att bostaden där den pedagogiska omsorgen 

skulle bedrivas inte hade den storlek och ändamålsenlighet som 

behövdes för fem platser för att syftet med den pedagogiska 

omsorgen skulle kunna uppfyllas.  

 

Huvudmannen har överklagat nämndens beslut och 

Förvaltningsrätten i Stockholm har förelagt utbildningsnämnden 

svara på överklagandet. Förvaltningen anser att 

Förvaltningsrätten ska fastställa nämndens beslut. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för utveckling och 

samordning. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
 

1. Utbildningsnämnden godkänner och överlämnar 

förvaltningens yttrande till förvaltningsrätten i mål 14282-

14. 

2. Stadsledningskontorets juridiska avdelning får i uppdrag att, 

i enlighet med tidigare utfärdad fullmakt, föra 

utbildningsnämndens talan. Adress: Stockholms Stad, 
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Juridiska avdelningen, 105 35 Stockholm. Telefon 08-508 

29 726 (exp), fax 08-508 29 755.  

3. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Jäv 

Ersättaren Monika Lozancic (M) anmälde jäv och deltog på 

grund av det inte i handläggningen av detta ärende. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
 
Särskilt uttalande 

Jan Valeskog m.fl. (S) anmälde ett särskilt uttalande enligt 

nedan: 

 

Riktlinjerna gör gällande att max antal barn i ett familjedaghem 

är 6 och i kriterierna anges vidare att max antal barn under två år 

är två barn, och under tre år är tre barn.  

 

I många andra kommuner är det vanligt att riktlinjerna sätter 

mer flexibla gränser, såsom exempelvis 5-7 år och tidigare har 

det även i Stockholm varit vanligt med tillstånd för 7 barn per 

familjedaghem. Exakt hur många barn som ska vara i en viss 

ålder tycks också regleras mer flexibelt i andra kommuner, om 

det alls regleras på det tydliga sätt som i Stockholm stad. 

 

Skollagen och Skolverkets rekommendationer är inte lika strikta 

och reglerande som Stockholm stads riktlinjer. Tvärtom är 

rekommendationerna från Skolverket tydliga i de problem som 

kan uppstå av både en för stor och en för liten barngrupp samt 

med att en gruppsammansättning som fungerar i ett 

sammanhang inte behöver fungera i ett annat sammanhang. Det 

är vår uppfattning att en viss flexibilitet är viktig för att 

familjehemmens verksamhet ska kunna fungera bra för barn, 

personal och föräldrar. Det gäller inte minst i de fall då det från 

föräldrahåll finns en önskan om att låta ett yngre syskon börja i 

samma grupp där det äldre syskonet redan går. 

 
Särskilt uttalande 

Karin Ernlund (C) och Ella Bohlin (KD) anmälde ett särskilt 

uttalande enligt nedan: 

 

Familjedaghemmen i Stockholm bidrar till mångfald inom 

barnomsorgen och är en uppskattad barnomsorgsform bland 

många föräldrar. Barnen vistas i en lugn hemmamiljö och man 

arbetar ofta i arbetslag vilket bidrar till att de kan arbeta i större 

åldersindelade grupper och att det finns ett utbyte mellan 

pedagogerna. 
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Vi vill utreda hur tillämpningen av reglerna för antal barn i 

familjehem har fallit ut. Nämndens beslut att familjedaghem 

enbart får ha maximal sex barn inskrivna i verksamheten 

innebär en mindre flexibilitet och undantaget på 6 månader för 

ett sjunde barn, om det finns särskilda skäl, menar vi kan bli 

föremål för en omtolkning.  

 

Det är viktigt med flexibilitet och att kunna göra bedömningar 

från fall till fall, särskilt för att syskon i möjligaste mån ska får 

vara tillsammans i samma verksamhet. Det är bra att ärendet 

prövas juridiskt så att vi får svar på om nämndens beslut varit 

korrekt. 
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§ 13   

Revidering av utbildningsnämndens miljöhandlingsplan 

2013-2015 

Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner revideringen av nämndens 

miljöhandlingsplan 2013-2015. 
 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

21 maj 2014, dnr 1.3.2-5371/2014. 

 

Kommunfullmäktige beslutade den 24 mars 2014 att anta 

Strategi för miljöbilar och drivmedel – för ett fossilfritt 

Stockholm.  

 

Nämndens miljöhandlingsplan ska revideras i linje med denna 

strategi. I samband med detta föreslår förvaltningen ytterligare 

förändringar i miljöhandlingsplanen. Detta för att tydliggöra och 

stärka förvaltningens miljöarbete. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samråd med 

ledningsstaben. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
 

Utbildningsnämnden godkänner revideringen av nämndens 

miljöhandlingsplan 2013-2015. 
 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag 

 

Ledamoten Ingegerd Akselsson Le Douaron (MP) framlade ett 

eget förslag till beslut och yrkade bifall till detta. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hennes yrkande. 
 
Reservation 

Ingegerd Akselsson Le Douaron m.fl. (MP) reserverade sig mot 

nämndens beslut till förmån för eget förslag: 

 
att godkänna förvaltningens förslag med följande tillägg. 

att införa ett mål om att fasa ut fossila drivmedel i 

kvarvarande fordon, samt 

att specialfordon endast i undantagsfall, när det är absolut 

nödvändigt, ska vara undantagna miljökraven som ställs 

på nämndens fordon. 
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§ 14  

Genomförandeförslag om ombyggnation av kök och 

matsal, Hägerstensåsens skola 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

genomförandeförslag om ombyggnation av Hägerstensåsens 

skolas kök och matsal till en hyresgenererande 

projektkostnad om 9,9 mnkr med en årlig hyreshöjning på 

815 tkr. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt utbildningsförvaltningen att 

beställa ombyggnationen av SISAB. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

4 augusti 2014, dnr 11-324/5731. 

 

Hägerstensåsens skolas kök och matsal är i stort behov av 

ombyggnation för att klara dagens krav på både hantering av 

mat och arbetsmiljö. Utbildningsförvaltningen föreslår att 

nämnden godkänner förslaget till ombyggnation av 

Hägerstensåsens skolas kök och matsal till en hyresgenererande 

kostnad på cirka 9,9 mnkr med en årlig hyreshöjning på cirka 

815 tkr, samt uppdrar åt förvaltningen att beställa 

ombyggnationen av Hägerstensåsens skolas kök och matsal. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning, 

grundskoleavdelningen och SISAB samt skolans personal och 

huvudskyddsombud. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

genomförandeförslag om ombyggnation av Hägerstensåsens 

skolas kök och matsal till en hyresgenererande 

projektkostnad om 9,9 mnkr med en årlig hyreshöjning på 

815 tkr. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt utbildningsförvaltningen att 

beställa ombyggnationen av SISAB. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 15  

Förslag till genomförandebeslut avseende ombyggnad och 

tillbyggnad av Nälstaskolan  

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner dels genomförandeförslag 

av ombyggnad på Nälstaskolan, dels förslag om inhyrning 

av evakuerings paviljonger. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om godkännande av dels ombyggnaden av 

Nälstaskolan till en hyresgenererande kostnad om 199,9 

mnkr med en årlig hyreshöjning om 19,3 mnkr dels 

förhyrning av evakueringspaviljonger till en totalkostnad om 

11 mnkr. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

11 augusti 2014, dnr 13-324/2348. 

 

Elevantalsprognosen för Nälstaskolan är under prognosperioden 

fram till 2020 stabil med en marginell minskning. För 

närliggande skolor i Bromma och Vällingby ökar elevantalet 

under prognosperioden med mer än 750 elever. En tillbyggnad 

av Nälstaskolan kan avhjälpa elevantalsökningen och då 

framförallt för den relativt näraliggande Vällingbyskolan. 

 

Nälstaskolan som idag organiseras med tre paralleller F-6 ska  

utöka organisationen med en parallell samt en särskild 

undervisningsgrupp, alternativt en mindre särskoledel. Det 

innebär en organisation för cirka 765 elever samt integrerade 

fritidshem för åk F-3. 

 

Förslaget till genomförande för ombyggnad och tillbyggnad på 

Nälstaskolan innebär en kapacitetshöjning om 278 platser.  

Den hyresgenererande projektkostnaden för om- och 

tillbyggnaden uppgår enligt offert till 199,9 mnkr. Beräknad 

total kostnad för evakueringspaviljonger 11 mnkr. Beräknad 

årshyra efter om- och tillbyggnad 19,3 mnkr. Projekttiden 

beräknas till fyra år, med preliminär start i juni 2015 och 

färdigställande i juli 2019. 
 

Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning, 

grundskoleavdelningen samt SISAB. Samråd med 

huvudskyddsombud och stadsledningskontorets har genomförts. 
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Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner dels genomförandeförslag 

av ombyggnad på Nälstaskolan, dels förslag om inhyrning 

av evakuerings paviljonger. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om godkännande av dels ombyggnaden av 

Nälstaskolan till en hyresgenererande kostnad om 199,9 

mnkr med en årlig hyreshöjning om 19,3 mnkr dels 

förhyrning av evakueringspaviljonger till en totalkostnad om 

11 mnkr. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 16  

Planering – och utredningskostnader för en ny skola vid 

Trekanten 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden medger att utbildningsförvaltningen 

under år 2014 får beställa planerings- och utredningsarbeten 

för en ny skola vid Trekanten till en kostnad om 3 500 000 

kr. 

2. Utbildningsnämnden anför därutöver följande: 

 

Stockholm växer kraftigt, inte minst i Liljeholmsområdet. Det 

ställer stora krav på en kraftig utbyggnad av skolan. Tempot i 

byggandet måste därför hållas högt. Det är stadens ansvar att 

klara av att ta emot stora årskullar i en växande stad och hitta 

bra lösningar i områden där elevantalet ökar.  

 

Vad det gäller den nya planerade skolan vid Trekanten är det av 

mycket stor vikt att arbetet kan komma igång så fort som 

möjligt. Samtidigt kan vi inte bortse ifrån att detaljplane-

/utredningskostnaderna är höga. För att bygget av skolan ska 

kunna komma igång så snart som det är möjligt, vill vi att 

utbildningsförvaltningen ska undersöka möjligheterna att få ett 

förhandsbesked av Länsstyrelsen i frågan om skolans placering 

och storlek.   

 

Det är samtidigt viktigt att utbildningsförvaltningen, 

tillsammans med övriga berörda förvaltningar, arbetar parallellt 

med att hitta fler etableringar i området. För fler skolplatser 

kommer att behövas inom de närmsta åren.  

 

Ett tiotal tillkommande skolor i staden är nu beslutade och ännu 

fler behöver tillkomma. Vi vill därför understryka vikten av att 

utbildningsförvaltningen tillsammans med övriga berörda 

förvaltningar och bolag fortsätter att sätta 

skolutbyggnadsfrågorna högt upp på agendan. En mycket tät 

samverkan för att finna de bästa lösningarna är av stor vikt. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

5 augusti 2014, dnr 12-324/855. 

 

Kostnaderna för planerings- och utredningsarbetet för den nya 

skolan vid Trekanten beräknas av SISAB till 3 084 993 kr, 

vilket överstiger de 2 000 000 kr som delegationen medger. 

Utbildningsförvaltningen föreslår därför att utbildningsnämnden 

medger att förvaltningen under 2014 får beställa plan- och 

utredningsarbete avseende projektet för 3 500 000 kr, en summa 

som torde täcka också en eventuellt tillkommande kostnad. 
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Ärendets beredning  

Ärendet har beretts i inom avdelningen för ekonomi och 

styrning i samarbete med grundskoleavdelningen och SISAB. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
 

Utbildningsnämnden medger att utbildningsförvaltningen under 

år 2014 får beställa planerings- och utredningsarbeten för en ny 

skola vid Trekanten till en kostnad om 3 500 000 kr. 
 
Yrkande 

Ordförande Lotta Edholm (FP), ledamöterna Markus Nordström 

(M), Karin Ernlund (C) och ersättaren Ella Bohlin (KD) 

framlade ett eget förslag till beslut och yrkade bifall till detta. 

 

Vice ordförande Jan Valeskog (S) och ledamöterna Ingegerd 

Akselsson Le Douaron (MP), Marina Gunnmo Grönros (V) 

yrkade bifall till förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hennes yrkande. 
 
Reservation 

Jan Valeskog m.fl. (S), Ingegerd Akselsson Le Douaron 

m.fl.(MP) och Marina Gunnmo Grönros m.fl. (V) reserverade 

sig mot nämndens beslut till förmån för förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Ingegerd Akselsson Le Douaron m.fl. (MP) anmälde ett särskilt 

uttalande enligt nedan: 

 

Det är ett tecken på undermålig planering när staden inte kan 

finna en annan utväg än att bygga nya skolor i parkmiljö och 

inkräkta på strandskyddet. Förvaltningen beskriver också i 

ärendet risken med att länsstyrelsen kan ha en annan syn på 

lämpligheten att placera skolan där det är tänkt. Samtidigt 

behövs det fler skolplatser i området runt Liljeholmen och 

Gröndal. 
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§ 17   

Skolbyggnation för ett växande Stockholm – 

halvårsrapport 2014 

Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner rapporten. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

5 augusti 2014, dnr 11-007/6956. 

 

Utbildningsförvaltningen driver sedan hösten 2011 projektet 

Skolbyggnation för ett växande Stockholm. Från 2015 övergår 

arbetet från projekt till kontinuerligt uppdrag. Detta är en 

delrapport i form av en projektkatalog över det arbete som 

bedrivits/bedrivs. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

och grundskoleavdelningen. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
 

Utbildningsnämnden godkänner rapporten. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
 
Särskilt uttalande 

Jan Valeskog m.fl. (S) anmälde ett särskilt uttalande enligt 

nedan: 

 

Det är bra att denna rapport delges nämnden trots att den inte 

tydligt visar allvaret i den skollokalsbrist som råder i staden.  

Sedan åtminstone 2008 har födelseöverskottet och 

flyttningsnettot till Stockholm nästa fördubblats, jämfört med 

åren innan. Trots det har inte skollokalsplaneringen prioriteras 

av den nuvarande kommunledningen. Vi har under flera år varit 

kritiska kring hur arbetet med skollokalsplaneringen fungerat i 

Stockholm, liksom stadens revisorer.  

 

Ett uttryck för den dåliga planeringen är andelen som får sina 

förstahandsval tillgodosedda, idag är det hela 21 % av sökande 

till förskoleklass som inte får sitt förstahandsval tillgodosedd 

och omkring en tredjedel av dem som söker till årskurs 6 eller 7 

får det inte heller. Än värre kommer det bli de närmaste åren. 

Möjligheten att söka till andra stadsdelar för exempelvis barn i 

våra förorter kommer i praktiken att upphöra. 
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Andra frågetecken i arbetet gäller också tillförlitligheten i 

prognoserna som är grunden för gällande skollokalsplanering. 

Oklarhet i hur många som söker till andra kommuner, avsaknad 

av analys av effekterna av de politiska ambitioner som finns att 

minska skolklassernas storlek för de yngre barnen, effekterna av 

borttagande av stora lokalytor i baracker med tillfälliga bygglov, 

betydelsen av vissa projekt blir klara först efter 2020, är några 

exempel.  

 

Även det faktum att ett särskilt stort gap finns år 2022 mellan 

utbud och efterfrågan av skollokaler är en stor utmaning. Då 

kommer antalet barn ha ökat än mer kraftigt och på ett sätt att 

skollokalsplaneringen måste få en klart högre prioritet än som 

skett hittills. 

 
Särskilt uttalande 

Ingegerd Akselsson Le Douaron m.fl. (MP) anmälde ett särskilt 

uttalande enligt nedan: 

 
Det råder oklarheter vad som gäller i fråga om 

lokalförsörjningen när utbildningsnämnden behandlar en rapport 

som bygger på en prognos samma vecka som skolborgarrådet 

presenterar en plan som bygger på en annan prognos. 

 

Vi ser också en oroande trend med många väldigt stora skolor. 

Stora skolmiljöer riskerar att bli otryggare och stökigare miljöer 

vilket ger sämre arbetsmiljö både för lärare, elever och annan 

skolpersonal. 
 
Särskilt uttalande 

Marina Gunnmo Grönros m.fl. (V) anmälde ett särskilt uttalande 

enligt nedan: 

 

Vänsterpartiet vill uttrycka sin uppskattning över 

halvårsrapporten från projektet Skolbyggnation för ett växande 

Stockholm. Rapporten ger en överskådlig bild av pågående och 

planerad utbyggnad av skollokaler i staden. Projektet ska 

avslutas vid utgången av år 2014, men en anpassning av 

tillgången på ändamålsenliga skollokaler i ett växande 

Stockholm måste fortsätta.  

 

Under punkt 10 på nämndens dagordning föreslås 

utbildningsnämnden överlämna förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen från kommunstyrelsen angående reviderad 

Vision för Stockholm 2030. Där föreslår förvaltningen bland 

annat att visionen bör kompletteras om utmaningen när det 

gäller skolutbyggnad i ett växande Stockholm.  
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Vänsterpartiet vill understryka det behovet. Den nu föreliggande 

rapporten har ett starkt fokus på skolbyggnaden i innerstaden 

och närförort. Starka skäl talar för att lika stort intresse nu bör 

riktas mot ytterstaden, där ett omfattande bostadsbyggande 

planeras. Men redan bortsett från en väntad ökning av 

elevantalet måste en satsning på attraktiva skolor i ytterstaden 

ske för att stimulera rekrytering av lärare och annan personal 

som kan möta utmaningen att nå utbildningsmålen för elever i 

alla stadens skolor. 
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§ 18   

Byte av på namn på Rågsvedsskolan 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden beslutar att grundskoleenheten 

Rågsvedsskolan byter namn till Rågsveds grundskola. 

2. Namnbytet anmäls i stadsbyggnadsnämnden, 

namnberedningen. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

25 juni 2014, dnr 1.3.1-5383/2014. 

 

Rågsvedsskolan har fram till idag varit en F-9-skola. Skolan 

genomgår nu en stor organisationsförändring som ska gagna 

utvecklingen. Inför höstterminen 2014 avvecklar skolan sin 5-9-

verksamhet och blir en F-4-skola. På sikt kommer skolan att bli 

en F-6-skola. Den stora förändringen medför att elever och 

personal som finns kvar på skolan i höst upplever att de kommer 

tillbaka till en ny skola. Ett namnbyte är en viktig 

symbolmarkering i detta arbete och förvaltningen vill med ett 

nytt namn markera en nystart. Namnbytet är en del av arbetet 

med att stärka skolans varumärke. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
 

1. Utbildningsnämnden beslutar att grundskoleenheten 

Rågsvedsskolan byter namn till Rågsveds grundskola. 

2. Namnbytet anmäls i stadsbyggnadsnämnden, 

namnberedningen. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 19  

Entledigande av personuppgiftsombud 

Beslut 

1. Heléne Ljung entledigas från uppdraget som 

personuppgiftsombud från och med 1 september 2014. 

2. Beslutet delges Datainspektionen. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

8 augusti 2014, dnr 1.1.1-7024/2014. 

 

Utbildningsnämnden har utsett fyra personuppgiftsombud. 

Utseende och entledigande av personuppgiftsombud beslutas av 

utbildningsnämnden i sin egenskap av personuppgiftsansvarig. 

Besluten ska delges Datainspektionen. 

 

Heléne Ljung, som är ett av utbildningsnämndens 

personuppgiftsombud, avslutar sin anställning vid 

utbildningsförvaltningen den 30 augusti 2014 och ska därmed 

entledigas. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom ledningsstaben. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
 

1. Heléne Ljung entledigas från uppdraget som 

personuppgiftsombud från och med 1 september 2014. 

2. Beslutet delges Datainspektionen. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 20   

Delegation i upphandling av tjänster inom elevhälsan 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden delegerar till direktören vid 

utbildningsförvaltningen att för utbildningsnämndens 

räkning besluta om förfrågningsunderlag för tjänster inom 

elevhälsan, tilldelningsbeslut, teckna ramavtal, besluta om 

förlängningar, förändringar och tillägg till avtalen utifrån 

affärsmässiga grunder. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

10 juli 2014, dnr 2.4.2-6759/2014. 

 

Utbildningsförvaltningen avser att genomföra upphandling av 

vissa tjänster inom elevhälsan (skolläkare, skolpsykiatriker, 

skolsköterskor och skolpsykologer) för kommunal grund- och 

gymnasieskola inklusive särskola. Upphandlingen ingår i 

nämndens aktivitetsplan för upphandling i konkurrens 2014. 

 

Ramavtalen syftar till att skapa alternativ för ansvarig rektor vid 

skolan att välja mellan att köpa in ovanstående tjänster från 

externa leverantörer eller att köpa dem från avdelningen för 

uppdrag kring lärande och elevhälsa. Avtal för ovanstående 

tjänster har funnits sedan höstterminen 2011. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden delegerar till direktören vid 

utbildningsförvaltningen att för utbildningsnämndens 

räkning besluta om förfrågningsunderlag för tjänster inom 

elevhälsan, tilldelningsbeslut, teckna ramavtal, besluta om 

förlängningar, förändringar och tillägg till avtalen utifrån 

affärsmässiga grunder. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 
 

Ledamöterna Ingegerd Akselsson Le Douaron (MP) och Marina 

Gunnmo Grönros (V) framlade ett eget förslag till beslut och 

yrkade bifall till detta. 
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Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hennes yrkande. 
 
Reservation 

Ingegerd Akselsson Le Douaron m.fl. (MP) och Marina 

Gunnmo Grönros m.fl. (V) reserverade sig mot nämndens beslut 

till förmån för eget förslag: 

 
att  avslå förslaget till beslut och istället besluta. 

att  elevhälsoteamet tillsvidareanställs av kommunen, samt 

att  i övrigt anföra: 

 

Vi anser att elevhälsoteamet ska tillsvidareanställas av 

kommunen för kontinuitetens och kompetensutvecklingens 

skull. Det är viktigt att personalen kan Stockholms skolor och 

ges förutsättningarna för att arbeta långsiktigt. Insatserna får inte 

anta karaktären av snabba utryckningar när problem blivit för 

svåra att hantera för den enskilda skolan. Det är inte hållbart på 

lång sikt. Det är krävande och svåra frågor där det behövs 

kontinuerlig kompetensutveckling, gärna i samarbete; 

elevhälsoteamet och personal på skolorna. När det gäller 

elevernas hälsa anser vi att köp- och säljmodellen behöver 

skrotas och ersättas med ett bättre system. 
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§ 21   

Delegation i upphandling av handledningstjänster 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden delegerar till direktören vid 

utbildningsförvaltningen att för utbildningsnämndens 

räkning besluta om förfrågningsunderlag för handlednings-

tjänster, tilldelningsbeslut, teckna ramavtal, besluta om 

förlängningar, förändringar och tillägg till avtalen utifrån 

affärsmässiga grunder. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

10 juli 2014, dnr 2.4.2-6829/2014. 

 

Utbildningsförvaltningen avser att genomföra upphandling av 

handledningstjänster för personal främst inom den pedagogiska 

verksamheten i kommunal grund- och gymnasieskola inklusive 

särskola samt för personal inom elevhälsan. Upphandlingen 

ingår i nämndens aktivitetsplan för upphandling i konkurrens 

2014. 

 

Ramavtalen syftar till att skapa alternativ för ansvarig rektor vid 

skolan att välja mellan att köpa in ovanstående tjänster från 

externa leverantörer eller att köpa dem från skolstöd och 

psykologenheten, avdelningen för uppdrag kring lärande och 

elevhälsa. Avtal för ovanstående tjänster har funnits sedan 

höstterminen 2011. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
 

1. Utbildningsnämnden delegerar till direktören vid 

utbildningsförvaltningen att för utbildningsnämndens 

räkning besluta om förfrågningsunderlag för handlednings-

tjänster, tilldelningsbeslut, teckna ramavtal, besluta om 

förlängningar, förändringar och tillägg till avtalen utifrån 

affärsmässiga grunder. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 22  

Det allvarliga läget för flera yrkesprogram i Stockholm 

Svar på skrivelse från Jan Valeskog (S). 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

18 juli 2014, dnr 13-425/8346. 

 

I en skrivelse framhåller Jan Valeskog (S) det allvarliga läget 

för flera yrkesprogram i Stockholm. Tre frågor ställs i 

skrivelsen. De handlar om risk för nedläggning av 

yrkesgymnasier, vad som förvaltningen gör för att få fler att 

söka yrkesprogram och förvaltningens initiativ för att få en 

bättre samordning av yrkesprogrammen i länet. 

 

Det finns för närvarande inga planer på att lägga ner något av 

stadens yrkesutbildningar och förvaltningen arbetar med att 

utveckla studie- och yrkesvägledningen samt med att ta fram en 

kommunikationsplan som lyfter fram de kvaliteter som de 

kommunala yrkesutbildningarna har. I KSL har 

utbildningsförvaltningen en aktiv roll i arbetet för att öka 

samordningen kring utbudet av yrkesutbildningar i länet. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har berett inom gymnasieavdelningen i samverkan med 

förvaltningens yrkesutbildningsråd. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
 
Särskilt uttalande 

Jan Valeskog m.fl. (S) anmälde ett särskilt uttalande enligt 

nedan: 

 

Hanteringen av yrkesgymnasierna är ett av de största fiaskon 

som det borgerliga styret åstadkommit de senaste åren. Genom 

GY2011 har antalet sökanden till yrkesprogram, som 
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förstahandsval, minskat från 34 % till dagens 24 % i Stockholms 

län.  I Stockholms stad är siffran ännu lägre, 17 %.  

 

Genom den borgerliga regeringens beslut uppfattade ungdomar 

och deras föräldrar yrkes-gymnasierna som en 

utbildningsmässig återvändsgränd. Den retorik som 

skolministern konsekvent använt att dessa ungdomar i praktiken 

är ”obegåvade” i teoretiska ämnen, har också starkt bidragit till 

fiaskot. Yrkesgymnasierna i Stockholm har också haft små 

möjligheter att marknadsföra sig. 

 

Yrkesprogrammen har varit och är ett ganska säkert sätt att få 

arbete efter utbildning. Inom både näringslivet och exempelvis 

sjukvården finns stor efterfrågan på arbetskraft som inte dagens 

låga antal utbildade kan möta. I många branscher är man mycket 

besviken över att yrkesgymnasierna missköts och i flera av 

dessa funderar man på att starta egna skolor för att få ordning på 

utbildningskvalitet och även öka intresset från ungdomarna.  

 

Hela utbudsplaneringen i länet är ett kaos, liksom hur 

ersättningsfrågorna, prislistan, hanteras. Ett gemensamt 

antagningssystem finns men inget formaliserat samarbete i länet 

där besluten om utbud och ersättning kan tas, för att öka 

attraktiviteten och minska suboptimeringen. KSL, 

kommunförbundet Stockolms län, är en svag organisationsform 

som mest kan likna vid en ideell förening. Det är en oacceptabel 

organisationsform för planering och styrning av länets 

gymnasier, som är så viktiga för att försörja denna region i 

framtiden med kompetent arbetskraft, i ett stort antal branscher.  
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§ 23   

Läromedlen på Stockholms skolor 

Svar på skrivelse från Jan Valeskog (S). 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

21 juli 2014, dnr 1.1.3-505/2014. 

 
Jan Valeskog (S) har till utbildningsnämnden lämnat en skrivelse 

med frågor om hur Stockholms grund- och gymnasieskolor 

hanterar läromedelssituationen. Utbildningsförvaltningen ges i 

uppdrag att redogöra för läromedelssituationen utifrån de frågor 

som ställs. 

 

Under de senaste åren har skolorna inom 

utbildningsförvaltningen utvecklat arbetet med digitala resurser. 

Flertalet av skolorna är rustade med interaktiva skrivtavlor, 

surfplattor och bärbara datorer till eleverna. Under mars 2012 

påbörjades arbete med att upphandla en gemensam 

skolplattform för alla förskolor och skolor i Stockholms stad. 

Skolplattform Stockholm har i uppdrag att förse verksamheterna 

med bra pedagogiska verktyg och effektiva administrativa 

rutiner. Verksamheterna ska få stöd i sitt behov av förnyelse och 

förändrade arbetssätt genom modernt IT-stöd. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan 

med gymnasie- och avdelningen för utveckling och samordning. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 
 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Vice ordförande Jan Valeskog (S) yrkande på återremiss. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden upptog först yrkandet om återremiss, bifall mot 

avslag och förklarade sig finna att nämnden avslagit yrkandet 

om återremiss. 
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Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
 
Reservation 

Jan Valeskog m.fl. (S) reserverade sig mot nämndens beslut 

avseende beslutet om återremiss till förmån för eget förslag: 

 

att  återemittera ärendet. 

att  därutöver anföra följande: 

 

Det framgår tydligt av ärendet att kunskapen hos förvaltningen 

hur det ser i Stockholm när det gäller läromedel, dess kostnader, 

hur moderna läromedel som används, omfattningen av moderna, 

digitala läromedel, eventuella skolor som är förebilder på 

området, etc, är mycket låg.  

 

Vi anser att det måste vara högt prioriterat att ha denna kunskap 

och inte minst måste bättre underlag tas fram om vad posten för 

totalkostnaden för läromedel verkligen omfattar. Här räknas 

uppenbarligen idag in allt från vanliga läromedel till IT 

utrustning, mjukvara, etc. Det är inte acceptabelt. 

 

Läromedel och dess kvalitet är minst lika viktigt som den 

tekniska utrustningen, som idag uppenbarligen prioriteras högre. 

Även hur ofta läromedlen förnyas eller anpassas till den nya IT 

utrustningen, är av stor betydelse.  

 

Mot denna bakgrund vill vi att förvaltningen hos skolorna 

undersöker hur läromedels-situationen ser ut avseende 

kostnader, kvalitetet och modernitet, etc. Det är högst rimligt att 

utbildningsnämnden kan presenteras sådana korrekta uppgifter 

regelbundet. 
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§ 24   

Neddragningar på personal i stadens grundskolor 

Svar på skrivelse från Ingegerd Akselsson Le Douaron (MP). 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

5 augusti 2014, dnr 1.13-2493/2014. 

 

Ingegerd Akselsson Le Douaron m.fl. (MP) har till 

utbildningsnämnden lämnat en skrivelse med frågor om 

personalneddragningar i stadens grundskolor.  

 

Under 2013 har sju personer fått lämna sina tjänster inom 

grundskolan och tre personer inom gymnasiet (på grund av 

arbetsbrist eller enligt arbetsgivarens beslut). De anställda inom 

grundskolan var en skolmåltidspersonal, två lärare, två 

modersmålslärare, en modersmålstränare samt en 

fritidspedagog. De anställda inom gymnasiet var en 

ekonomiassistent, ett ekonomibiträde/kökspersonal samt en 

kamratstödjare.  

 

Utbildningsförvaltningen ser inte att personalgrupperna kommer 

att minska framöver, tvärtom kommer behovet av personal att 

öka de närmaste åren. Skolor kan ibland behöva anpassa sin 

organisation utifrån ändrade förutsättningar och behov. Då görs 

en risk- och konsekvensanalys som belyser hur 

tjänstefördelningen ser ut och hur schema ska utformas för att 

tillgodose elevens rätt till utbildning samt säkerställa en god 

arbetsmiljö för såväl lärare som elever. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för personal och 

kompetensförsörjning i samverkan med grundskoleavdelningen. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

Särskilt uttalande 

Ingegerd Akselsson Le Douaron m.fl. (MP) anmälde ett särskilt 

yttrande enligt nedan: 

 
Förvaltningen svarar bara delvis på frågorna som ställs i 

skrivelsen. Och de svar som ges är delvis annorlunda en den 

bild som ges av skolorna i deras rapportering till nämnden. I 

skolornas rapportering framkom det att över hälften planerade 

att göra eller hade gjort förändringar i 

personalsammansättningen, låtit bli att anställa eller ta in 

vikarier.  

 

Det är därmed svårt att bilda sig en uppfattning av vilka 

utmaningar som finns ute i verksamheten gällande ekonomi och 

personal samt vilka konsekvenser det ger för eleverna och 

undervisningens kvalitet. 
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Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

§ 25   

Satsningen på idrottsprofilering i Farsta 

stadsdelsnämndsområde  

Svar på skrivelse från Jan Valeskog (S). 
 

Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

17 juni 2014, dnr 1.1.3-2491/2014. 

 

Jan Valeskog (S) har till utbildningsnämnden lämnat en 

skrivelse med begäran om redovisning av idrottsprofileringen 

inom Farsta stadsdelsnämndsområde. I redogörelsen önskar Jan 

Valeskog (S) ta del av vad som har skett inom projektet samt 

hur fortsatt genomförande ser ut.  

 

Farsta stadsdelsnämnd, idrottsnämnden och utbildningsnämnden 

fick 2010 ett gemensamt uppdrag att formulera ett förslag till 

idrottsprofilering inom Farsta stadsdelsområde. 

Idrottsförvaltningen, Farsta stadsdelsförvaltning och 

utbildningsförvaltning har sedan kommunfullmäktiges beslut 

2011 kontinuerligt arbetat med att skapa en idrottsprofil för 

Farsta stadsdelsnämndsområde.  

 

Förvaltningen redogör i tjänsteutlåtandet för de aktiviteter som 

genomförts, hur de har finansierats och hur satsningen mäts och 

följs upp. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan 

med gymnasieavdelningen. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

Särskilt uttalande 

Jan Valeskog m.fl. (S) anmälde ett särskilt uttalande enligt 

nedan: 

 

Vi tackar förvaltningen för svaret på skrivelsen som redogör för 

ett stort antal aktiviteter som både genomförts och kommer 

genomföras fortsättningsvis med inriktning mot att stimulera till 

fysisk aktivitet. Det är glädjande. Det är också glädjande att en 

organisation i tre nivåer har inrättats från styrning till den 

operativa nivån. Det borgar för kontinuitet och långsiktighet 

som är så viktig för att nå förväntat resultat. Något vi saknar i 

svaret är just formulering av konkreta mål och resultat.  

 

Det är fortsatt viktigt, för att inte säga avgörande, att de resurser 

som avsätts, både i form av personal men också tilldelning av 

tider i idrottslokaler, ytor osv. fortsättningsvis tilldelas så att 

idrottsprofileringen kan fortsätta, också vad gäller den del av 

profileringsbeslutet som avser talangutveckling och elit. 
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Utbildningsnämnden 
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§ 26   

Idrott och rörelse varje dag 

Svar på skrivelse från Jan Valeskog (S). 
 

Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

19 juni 2014, dnr 1.1.3-5418-2014. 

 

Jan Valeskog (S) lyfter i en skrivelse till utbildningsnämnden 

fram betydelsen av idrott och rörelse varje dag i skolan. I 

skrivelsen hänvisas till stadens idrottspolitiska program där det 

finns en målsättning för Stockholm 2030 att skoldagen 

genomsyras av rörelse, från förskolan till gymnasiet. Mot 

bakgrund av detta önskar Jan Valeskog att förvaltningen 

redovisar förslag på arbetssätt och initiativ lämpliga för att i 

Stockholm på ett mer systematiskt sätt börja arbeta med idrott 

och rörelse i skolan varje dag.  

 

Skolan har i uppdrag att främja och utveckla elevernas allsidiga 

rörelseförmågor och intresse för att vara fysiskt aktiva. Fysiska 

aktiviteter och en hälsosam livsstil är grundläggande för 

människors välbefinnande. Fysisk aktivitet sker främst inom 

ramen för ämnet idrott och hälsa, men många skolor arbetar 

även medvetet och systematiskt med rörelse i andra former. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan 

med gymnasieavdelningen. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
 
 
 
 
 
 
 
 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 08/2014 

Sida 47 (64) 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

Särskilt uttalande 

Lotta Edholm m.fl. (FP), Markus Nordström m.fl. (M), Karin 

Ernlund (C) och Ella Bohlin (KD) anmälde ett särskilt uttalande 

enligt nedan: 

 

Trots att övervikt och fetma har blivit vanligare än för 20 år 

sedan får dagens skolelever mindre tid för idrott och hälsa i dag 

än för några decennier sedan. Mycket tyder på att barns och 

ungas spontana fysiska rörelse i många fall kan ha minskat.  
 

Det är föräldrarnas ansvar att barn och unga grundlägger goda 

vanor i fråga om fysisk aktivitet. Men skolan kan och ska också 

bidra till att grundlägga bra vanor. Särskilt viktigt är detta för 

elever som inte rör sig mycket på fritiden. Dessutom har den 

elev som rör på sig mycket lättare för att lära sig nya saker – det 

är alltså bra för skolarbetet att vara fysiskt aktiv. ”Röris” och 

den typen av rörelseverktyg spelar en viktig roll för många i att 

få in mer fysisk aktivitet, avspänning och motoriska övningar i 

vardagen. Det Idrottslyft som startats i Farsta ger möjligheter för 

fler att möta föreningslivet och det utbud som finns där, och har 

gett positiva effekter för staden som helhet, bland annat genom 

den sommarsimskola som startade i Farsta och som nu 

genomförts i hela staden. 

 

Idrott och fysisk rörelse är viktigt. Mer fysisk rörelse under 

dagen ger positiva effekter på inlärning och välmående. Därför 

har den borgerliga regeringen just föreslagit att 

undervisningstiden för ämnet idrott och hälsa i grundskolan 

utökas från 500 till 600 timmar, det vill säga en ökning med 20 

procent. Det innebär att antalet timmar för ämnet blir fler än vad 

det har varit någon gång sedan grundskolan infördes. Det är en 

bra reform både för elevernas kunskapsresultat och för att öka 

den fysiska aktiviteten hos unga, med de positiva effekter på 

hälsan som det ger. 
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Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

§ 27   

Evakueringen av Kungsholmens grundskola till 

Konradsberg 

Svar på skrivelse från Ingegerd Akselsson Le Douaron (MP). 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

1 juli 2014, dnr 1.1.3–2494/2014. 

 

I april 2013 beslutade utbildningsnämnden att hyra lokaler vid 

Campus Konradsberg, som ägs av Akademiska Hus, för att 

bland annat inhysa Kungsholmens grundskola under den tid 

skolans ordinarie lokaler byggs om. I tjänsteutlåtandet som låg 

till grund för nämndens beslut om inhyrning listades ett antal 

osäkerhetsfaktorer i fastigheten. Ingegerd Akselsson Le 

Douaron med flera (MP) begär i ”Skrivelse med anledning av 

evakueringen av Kungsholmens grundskola till Konradsberg” 

svar på vilka osäkerhetsfaktorer som åtgärdats och tidsplanen 

för kvarvarande åtgärder.  

 

Merparten av de identifierade frågorna är åtgärdade. När alla 

moment är åtgärdade går i dag inte att säga. Staden har nyligen 

köpt fastigheten. Akademiska Hus har fortsatt ansvar för 

projektet Konradsberg. Konradsberg övertas av SISAB från och 

med den 9 oktober 2014 och med ansvaret att åtgärda 

kvarvarande moment. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med grundskoleavdelningen. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
 
 
 
 
 
 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 08/2014 

Sida 49 (64) 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

Särskilt uttalande 

Ingegerd Akselsson Le Douaron m.fl. (MP) anmälde ett särskilt 

yttrande enligt nedan: 

 

Tack för svar på vår skrivelse till utbildningsförvaltningen! Vi 

utgår från att förvaltningen även i fortsättningen har en dialog 

med SISAB angående de osäkerhetsfaktorer som eventuellt 

fortfarande inte är åtgärdade när SISAB tar över den 9 oktober 

2014. 
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§ 28   

Skolan som skyddsfaktor 

Svar på skrivelse från Marina Gunnmo Grönros (V) och Edith 

Ringmar (V). 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

14 maj 2014, dnr 1.1.3-4670/2014. 

 

Marina Gunnmo Grönros (V) och Edith Ringmar (V) har till 

utbildningsnämnden lämnat en skrivelse om skolan som 

skyddsfaktor. De hänvisar till rapporten ”Skolan som 

skyddsfaktor – om skolans betydelse för att avstå från 

kriminalitet bland ungdomar i Stockholms stad” som tagits fram 

inom socialtjänstförvaltningen. Med utgångspunkt i rapporten 

menar de att en satsning på skolan kan få effekter på 

kriminalitetens nivå bland unga och därmed vara motiverad av 

såväl humanistiska som samhällsekonomiska skäl. Mot 

bakgrund av detta vill Vänsterpartiet ha svar på några frågor 

som lämnas i skrivelsen.  

 

Förvaltningen anser att de slutsatser som presenteras i rapporten 

ligger väl i linje med det arbete som redan pågår och som 

förvaltningen i många avseenden arbetar för att utveckla. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan 

med gymnasieavdelningen. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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Utbildningsnämnden 
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Särskilt uttalande 

Marina Gunnmo Grönros m.fl. (V) anmälde ett särskilt uttalande 

enligt nedan: 

 

Vi vill tacka för svaret på våra frågor med anledning av 

rapporten om skolans betydelse för att unga i Stockholms stad 

ska avstå från kriminalitet. 

Vänsterpartiet kostaterade i sin skrivelse att rapporten är mycket 

övertygande för att inte säga dramatisk. Av svaret på vår 

skrivelse drar vi slutsatsen att:  

 

- Inga ytterligare åtgärder planeras för skolorna i Stockholms 

stad med anledning av rapporten. Allt är uppenbarligen bra 

som det är trots att det fortfarande är så att många elever inte 

får det stöd de behöver för att nå utbildningsmålen. 

 

- Rapporten kommer att spridas till andra huvudmän än staden 

i form av en pdf, tydligen utan krav på någon form av 

återkoppling. 

 

- Samarbetet med socialnämnden och stadsdelsnämnderna 

behöver inte utvecklas. 

 

Vi ser åtgärden att lägga rapporten till handlingarna som ett 

uttryck för majoritetens ointresse för att se skolans roll i 

samhället i ett större sammanhang och möjligheten at förebygga 

kriminalitet. 
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§ 29   

Rekrytering av chefer 

Svar på skrivelse från Per Olsson (MP). 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

4 augusti 2014, dnr 1.1.3-5416/2014. 

 

Per Olsson m.fl. (MP) har till nämnden lämnat en skrivelse med 

ett antal frågor om rekrytering av chefer samt om det finns 

annan jämställdhets- och mångfaldsstatistik att ta del av. 

Frågeställaren vill även veta ur dessa aspekter kommer med 

inom ramen för begreppet kompetens och hur 

utbildningsförvaltningen tar hänsyn till och tillvaratar 

kompetens inom områden så som elevhälsa vid rekryteringar. 

 

Majoriteten av cheferna på såväl skolorna som central 

förvaltning är kvinnor. 70 % av utbildningsförvaltningens 

anställda är kvinnor. 20 % av de anställda och 7 % av cheferna 

har utländsk bakgrund.  

 

Vid en rekrytering eftersträvar utbildningsförvaltningen 

mångfald utifrån kön, ålder, etnicitet mm. Kompetens utifrån 

kravspecifikationen går dock alltid före dessa aspekter. Vissa 

kompetenser återkommer alltid men förutom dessa är det 

skolans specifika behov som ligger till grund för kravprofil. Det 

kan gälla särskild kunskap om elever i behov av särskilt stöd 

eller erfarenhet och intresse av att skapa god samverkan mellan 

skola och fritidshem. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för personal och 

kompetensförsörjning. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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Utbildningsnämnden 
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Särskilt uttalande 

Ingegerd Akselsson Le Douaron m.fl. (MP) anmälde ett särskilt 

yttrande enligt nedan: 

 
Vi vill först och främst tacka förvaltningen för en utförlig och 

tydlig redovisning. Vi vill dock varna för att det förefaller finnas 

stor risk att fastna i ett alltför snävt kompetensbegrepp vid 

rekryteringar, och hoppas att förvaltningen är medveten om 

detta i de processer som sker. Vi kommer också vilja följa upp 

chefsrekryteringar vid ett senare tillfälle. 

 

Slutligen vill vi förstås applådera att förvaltningen väljer att 

använda ordet hen istället för det otympliga han eller hon. 
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§ 30   

Öppna möten i utbildningsnämnden 

Svar på skrivelse från Ingegerd Akselsson Le Douaron (MP) och 

Marina Gunnmo Grönros (V). 
 

Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

18 juni 2014, dnr 1.1.3-2495/2014. 

 

Ingegerd Akselsson Le Douaron (MP) och Marina Gunnmo 

Grönros (V) har inkommit med en skrivelse om att nämndens 

sammanträden ska cirkulera runt om i staden och att införa en 

frågestund för allmänheten i samband med nämndens 

sammanträden. Skribenterna har därför bett förvaltningen 

redovisa vilka de praktiska konsekvenserna är och vilka 

kostnader ett sådant förslag skulle ge. 

 

Förvaltningen konstaterar att nämndens verksamhet är 

omfattande och är av intresse för många. De praktiska 

konsekvenser som redovisas är lokaler, säkerhet, ordning samt 

tidsåtgång. Vidare redovisas vilka kostnader som förslaget 

skulle medföra. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom ledningsstaben. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 
 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Ledamoten Ingegerd Akselsson Le Douaron (MP) framlaget ett 

eget förlag till beslut och yrkade bifall till detta. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hennes yrkande. 
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Reservation 

Ingegerd Akselsson Le Douaron m.fl. (MP) reserverade sig mot 

nämndens beslut till förmån för eget förslag: 

 

att godkänna förvaltningens tjänsteutlåtande. 

att ge förvaltningen i uppdrag att planera och genomföra ett 

första pilotprojekt där ett av nämnden möten öppnar upp 

för allmänheten, samt 

att därutöver anföra:  

 

Förvaltningen ger en tydlig redovisning och känner oss 

uppmuntrade att gå vidare för att finna former där 

utbildningsnämnden blir mer tillgänglig för allmänheten. 
 
Särskilt uttalande 

Jan Valeskog m.fl. (S) anmälde ett särskilt uttalande enligt 

nedan: 

 

Det är orimligt att Stockholm som nästan är en miljonstad, med 

en enda utbildningsnämnd, och som berör ett par hundratusen 

barn, föräldrar och personal, skall genomföra öppna möten, där 

mängder av frågor ofta skulle skapa gigantiska stormöten, med 

risk att det sker under kaotiska former. Det skulle vara mycket 

svårt för nämndens ledamöter att föra diskussion och kanske 

även ta beslut under sådana former.  

 

Däremot kan det ibland vara lämpligt om utbildningsnämnden 

genomför informationsmöten i aktuella frågor som intresserar 

allmänheten och ibland lokalt ordnar informationsmöten i 

viktiga skolfrågor. Det sker också ofta idag.  

 

En särskilt viktig uppgift har stadsdelsnämnderna. Här kunde 

förr lokala grundskolefrågor diskuteras på öppna möten vilket 

fungerade utmärkt. Möjligheten att för stadsdelsnämnderna att 

diskutera andra frågor än man beslutar om, är idag borttaget, 

vilket är olyckligt. Den viktiga demokratiska aspekten att det 

finns ett forum där alla lokala frågor kan lyftas och diskuteras, 

och kanske föras vidare av stadsdelsnämnden, bör åter införas. 

Därmed kan stadsdelsnämnderna hantera den viktiga 

demokratiska uppgift som lyfts fram i skrivelsen, ibland också 

då med medverkande från tjänstemän från 

utbildningsförvaltningen. 

 
Särskilt uttalande 

Marina Gunnmo Grönros m.fl. (V) anmälde ett särskilt uttalande 

enligt nedan: 

 

Vi tackar förvaltningen för en bra genomgång av våra frågor. 

Utifrån vad vi kan utläsa av det som skrivs finns det 

förutsättningar för att i framtiden kunna hålla öppna möten i 
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Utbildningsnämnden 
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någon form. Att nämnden behandlar beslut som rör många, 

exempelvis rörande skolbyggnation och särskilt stöd, visar 

snarast på vikten av att ha frågestunder för att möjliggöra en 

dialog mellan politiker och medborgare. Föräldrar och elever 

tillför viktiga perspektiv i det politiska arbetet varför mer dialog 

mellan nämnd och de som påverkas av nämndens beslut behövs. 

Kanske hade det tumult och den upprördhet som ibland uppstått 

i samband med just de nämnda ärendeformerna kunnat avstyras 

om det fanns en bättre kanal mellan medborgare och nämnden.  

 

Med större öppenhet och bättre medborgardialog kan de 

kostnader som skulle uppstå i samband med öppna nämndmöten 

bitvis tjänas in av att viktiga aspekter som ibland innebär att 

beslut skjuts upp eller omarbetas kommer fram. 
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§ 31   

Informationsmaterial till föräldrar 

Svar på skrivelse från Lotta Edholm (FP), Markus Nordström 

(M), Linnea Cedergren (C) och Ella Bohlin (KD). 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

3 juli 2014, dnr 1.1.3-5420/2014. 

 

Lotta Edholm (FP), Marcus Nordström (M), Linnea Cedergren 

(C) och Ella Bohlin (KD) konstaterar i en gemensam skrivelse 

till utbildningsnämnden att trygga klassrum där studiero råder är 

en förutsättning för att skolan ska lyckas med sitt 

kunskapsuppdrag. För att skapa bästa möjliga förutsättningar 

behöver lärare stöd och mandat från föräldrar, rektorer och 

politiker att vara ledare i sina klassrum. När skola, föräldrar och 

elever tar ett gemensamt ansvar för studiero, ordningsregler och 

närvaro kan skolan fokusera på elevernas kunskapsutveckling. 

Förvaltningen får i uppdrag att ta fram ett informationsmaterial 

som kan användas i skolornas kommunikation med föräldrar. 

 

Det förväntade resultatet av insatsen är att samtliga skolor 

tydligt kommunicerar vad man har rätt till som elev i 

Stockholms stads skolor samt tydliggöra vad som är föräldrars 

ansvar respektive skolans ansvar. 

 
Ärendets beredning  

Grundskoleavdelningen har handlagt ärendet i samråd med 

gymnasieavdelningen. Rådet för funktionshinderfrågor har 

beretts möjlighet att lämna synpunkter. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 32   

Utvärdering för utveckling - om utvärdering av 

skolpolitiska reformer (SOU 2014:12) 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 001-776/2014. 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet till 

kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justera omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

1 juli 2014, dnr 1.6.1-5972/2014. 

 

Regeringens särskilda utredare föreslår i SOU 2014:12 fyra 

åtgärder för att förbättra förutsättningarna för utvärdering av 

skolan som helhet och av skolreformer. Förslaget innebär att 

fastställa ett nationellt ramverk för utvärdering av skolväsendet, 

utforma ett system för trendmätning, utreda framtida system för 

utvärdering, samla in data för exempelvis 

modersmålsundervisning samt inrätta ett Råd för utvärdering av 

skolan. 

 

Utbildningsförvaltningen är positiv till förslagen. 
 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för utveckling och 

samordning i samverkan med grundskoleavdelningen och 

gymnasieavdelningen. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet till 

kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justera omedelbart. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta 

 
Särskilt uttalande 

Ingegerd Akselsson Le Douaron m.fl. (MP) anmälde ett särskilt 

yttrande enligt nedan: 

 
Utredningen är välkommen då den belyser på ett viktigt sätt hur 

illa skött skolpolitiken varit i Sverige med stora reformer som 

initierats utan tillräcklig grund och utan idé om hur utvärdering 

ska ske. Framförallt visar utredningen hur dagens mätinstrument 
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i skolan, som betygen och de nationella proven, inte lämpar sig 

för jämförelse över tid och hur vi därmed saknar trendmått i den 

svenska skolan. Det är en påminnelse till dem som år efter år 

lägger sitt politiska fokus på huruvida resultaten på de nationella 

proven eller betygen har gått upp eller ned. Förslagen om ett 

riktigt system för trendmått är därför särskilt viktigt i 

utredningen. 
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§ 33   

Förberedande dansarutbildning och yrkesdansarutbildning 

Svar på remissen från kommunstyrelsen, dnr 001-818/2014. 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet till 

kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

30 juli 2014, dnr 1.6.1-5973/2014. 

 

I enlighet med regeringens proposition Ett steg framåt – en ny  

dansarutbildning (prop. 2010/11:19) infördes en ny 

dansarutbildning bestående av en förberedande dansarutbildning 

i årskurs 4 – 9 i grundskolan och en yrkesdansarutbildning i 

gymnasieskolan. 

  

Enligt förordningen ska förberedande dansarutbildning syfta till 

att ge eleverna sådan teknisk färdighet och konstnärlig 

uttrycksförmåga i dans att de ges förutsättningar att antas till 

och genomföra yrkesdansarutbildningen. Målet med 

yrkesdansarutbildningen är att de som fullföljer utbildningen ska 

kunna uppvisa sådana färdigheter att de blir anställningsbara på 

nationella och internationelle dans- och balettscener.  

 

Efter tre år med de nya utbildningarna har förslag om justeringar 

i förordningen lagts fram. De nya förslagen finns framskrivna i   

departementspromemorian Förberedande dansarutbildning och 

yrkesdansarutbildning. 

 

Förvaltningen är positiv till de föreslagna förändringarna. När 

det gäller eventuella utomnordiska sökanden till 

yrkesdansarutbildningen anser förvaltningen att finansiering 

måste säkerställas som motsvarar den del som hemkommunen 

normalt står för. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom gymnasieavdelningen. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet till 

kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
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Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 34   

Revidering av de länsgemensamma riktlinjerna för 

handläggning av ärenden vid socialtjänsten kring 

ensamkommande barn 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 333-878/2014. 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

25 juni 2014, dnr 1.6.1-6243/2014. 

 

Styrelsen för Kommunförbundet Stockholms Län beslutade vid 

sitt sammanträde den 12 juni 2014 att rekommendera 

kommunerna att anta de reviderade länsgemensamma 

riktlinjerna. Riktlinjerna är framtagna i det länsövergripande 

arbetet med kvalitetsförbättringar i mottagandet av 

ensamkommande barn. 

 

Riktlinjerna omfattar socialtjänstens ansvar för det 

ensamkommande barnet. Även förhållandet till skola, gode man 

och boende berörs. 

  

Revideringarna i form av förtydliganden mellan kommunerna 

handlar framförallt om vem som gör vad kring den särskilt 

förordnade vårdnadshavaren, om ansvarsfördelning vid 

familjeåterförening och om vem som ska informera vem om att 

ett barn har placerats i en kommun.  

 

Utbildningsförvaltningen har inga synpunkter på de revideringar 

som rekommenderas. Barnens rätt till skola är viktig i alla 

sammanhang och rätten till förskola, grundskola, grundsärskola, 

gymnasieskola och gymnasiesärskola gäller på samma villkor 

som för andra barn och ungdomar i kommunen enligt 

riktlinjerna. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samarbete 

med gymnasieavdelningen. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
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Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
 
Särskilt uttalande 

Ingegerd Akselsson Le Douaron m.fl. (MP) anmälde ett särskilt 

yttrande enligt nedan: 

 
Det är viktigt att kontinuerligt arbeta med kvalitetsförbättringar i 

sådana viktiga frågor såsom mottagandet av ensamkommande 

barn. Vi har, likt utbildningsförvaltningen, inga synpunkter på 

de revideringar som rekommenderas och instämmer i att de 

ensamkommande barnens rätt till skola är viktig i alla 

sammanhang. Vi vill dock upplysa KSL om att det sedan den 1 

oktober 2013 inrättades en fjärde migrationsdomstol vid 

förvaltningsrätten i Luleå och i riktlinjerna omnämns endast de 

tre tidigare domstolarna (s.13). 
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§ 35   

Övriga frågor 

Ersättaren Abdo Goriya frågade om papperslösa barns rätt till 

utbildning. Han undrade vem det är som betalar kostnaderna 

dessa barns skolgång. 

 

Förvaltningen varade att det är staten som står för kostnaderna 

och betalar ut detta genom kommunerna. Det finns beslutade 

riktlinjer hur skolorna ska agera. 


